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[Justitsministeren.] 
vel at mærke fremtidig kommer^ til veje 
under betryggende former, er umiddelbart 
eksegibel, altså umiddelbart kan fuldbyrdes. 
Det synes jeg er en meget vigtig ting, og det 
må selvfølgelig spare en masse tid. 

Men jeg kan heller ikke afvise, at hr. 
Gudme har nogen ret i, at der er visse dis- 
kretionshensyn, der gør, at folk foretræk- 
ker voldgift fremfor at komme med deres 
problemer i et offentligt retsmøde. Hvorvidt 
man så skal tage anledning til af disse be- 
mærkninger at ændre på retsplejelovens 
bestemmelser om offentlighed i borgerlige 
sager, vil jeg nu nok sætte et stort spørgs- 
målstégn véd. Jeg tror, det vil være lidt 
svært at få tilslutning til at lukke dørene. 
Men jeg er ganske klar over, at det er et 
problem, som vi kan tage under overvejelse, 
og på den givne foranledning vil jeg sørge 
for, at retsplejerådet kommer til at be- 
handle det, når det kan passe ind i rådets 
arbejdsprogram; som bekendt har retspleje- 
rådet efterhånden fået adskillige problemer 
til overvejelse. 

Det var vist de væsentligste af de ting, 
der blev fremført. Jeg synes også, jeg vil 
pege på, at det er en meget stor fordel, at 
man nu kan få de ordinære domstoles bi- 
stand til optagelse af bevis, sådan at vi får 
betryggende former for oplysning af vold- 
giftssagerne. Det tror jeg er et vældigt frem- 
skridt. 

I øvrigt tak for behandlingen og for til- 
slutningen. Jeg vil selvfølgelig bidrage un- 
der arbejdet i udvalget. 

Hermed sluttede forÞ.andlingen.,, ; ,, ,i 

Lovforslagets overgang til anden behandling 
vedtoges uden .afStemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
henvises til retsudvalget. Hvis ingen gir 
indsigelse mod dette forslag, betragter jeg 
det som vedtaget. (Ophold). Det er vedta- 
get. ' 

. Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om a-n- 
dring af lov om retsafgifter. 

(Lovforslaget (nr. 50) findes i tillæg A. sp. 
887, fremsættelsen i tidenden sp. 879). , , 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Erenl)jerg: Dette forslag til lov om æn- 
dring af retsafgifter slutter sig til det af j il - 
stitsministeren fremsatte lovforslag om 
voldgift, og gennemførelsen af lov om vold- 
gift nødvendiggør en tilføjelse til lov nr. 206 
af 21. maj 1969, idet der ellers ikke vil være 
hjemmel til at opkræve afgift af nogle rets- 
forretninger, som domstolene ifølge forslag 
til lov om voldgift kan komme til at udføre. 
Det må anses for rimeligt,, at der i de tilfæl- 
de, hvor parterne anmoder domstolene om 
bistand, svares en afgift på 50 kr., som ér 
det, der ifølge forslaget skal opkræves. 

Jeg skal hermed tilsige mit partis støtte 
til gennemførelsen af lovforslaget. 

Thestrup: På mit partis vegne kan jeg til- 
træde lovforslaget. 

Hermed sluttede forhandJingen. 

Lovforslagets overgang til anden behandling 
vedtoges uden afstemning. ! v 

Formanilcn: Jeg foreslår, at lovforslaget 
henvises til retsudvalget. Hvis ingen gør 
indsigelse mod dette forslag, betragter jeg 
det som vedtaget. (Ophold). Det er vedta- 
get. I - 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om beskatning til kommunerne af 
faste ejendomme. [af Henry Christensen 
m. fl,]. 

(Lovforslaget (nr. 51) findes i.tillæg A. sp. 
889, fremsættelsen i tidenden sp. 945). 

Formanden: Sammen med denne sag fore- 
tages den næste sag på dagsordenen, nemlig: 

Første behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om beskatning til kommunerne af 
faste ejendomme. (Loft over grundskyldpro- 
millen) [af Juul-Madsen m. fl.]. 

(Lovforslaget (nr. 59) findes i tillæg A. sp. 
987, fremsættelsen i tidenden sp. 1231). 

Lovforslagene sattes til forhandling. 


